
PROTOKÓŁ Nr XVIII/16
z XVIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 28 września 2016 roku.

Sesja Rady Gminy Mielnik rozpoczęła się  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik  o
godz. 900, zakończyła się o godz. 1020

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia  XVIII  sesji  Rady  Gminy  Mielnik  dokonał  Przewodniczący  Rady  Pan
Krzysztof Nikitorowicz
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Porządek obrad XVIII sesji Rady Gminy radni przyjęli bez zmian. 

Brzmi on następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Mielnik na lata 2016-2025.
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozmiaru i zasad udzielania zniżek nauczycielom, którym

powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkole  oraz  określenia  tygodniowego
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3
ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta Nauczyciela.

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2016 pn.
„Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku życia w
gminie Mielnik”.

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
10. Wolne wnioski.
11. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami:

1) Pan Wójt  poinformował,  że  w sołectwach odbyły się  zebrania  dotyczące  podziału
środków  funduszu  sołeckiego.  W  siedmiu  sołectwach  Pan  Wójt  uczestniczył  w
zebraniach, dzisiaj odbędzie się ostatnie zebranie w Wajkowie, w którym nie weźmie
udziału, bo nie został o nim poinformowany.
Na zebraniach Pan  Wójt zwracał uwagę aby jak najwięcej środków szło na remonty i 
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inwestycje, natomiast jak najmniej mają być przejedzone. Podał przykład sołectwa  
Mielnik, gdzie wcześniej na imprezę sołecką wydawano w granicach 12-14 tysięcy  
złotych,  zaś  w  tym  roku  biesiada  mielnicka  kosztowała  niespełna  6  tys.zł.  W  
większości sołectw mieszkańcy ze zrozumieniem potraktowali sugestię Pana Wójta co
do przeznaczenia środków.

2) Lada dzień złożymy do zarządu powiatu wniosek o to aby zarząd do zadań na rok
przyszły wprowadził ulicę Królewską i przedłużenie ulicy Brzeskiej, w kierunku na
Sutno. Nasze działania chcemy realizować etapami przez dwa lata – w I roku zrobić
chodniki  a  w drugim roku wylać asfalt.  Trudno powiedzieć jak to  zarząd powiatu
potraktuje , będziemy na ten cel gwarantować duże środki z budżetu gminy.

3) Sołectwo  Maćkowicze  prawie  całe  środki  z  funduszu  sołeckiego  przeznacza  na
budowę  świetlicy.  Na  zebraniu  zdecydowano,  że  niepotrzebne  są  im  w  świetlicy
mieszkania,  potrzebują tylko  dużej  sali,  zaplecza  kuchennego i  łazienki.  Pozostałe
środki przeznaczają na zagospodarowanie placu przy świetlicy – budowę drewutni i
magazynku, zakup sprzętu.

4) Najważniejszym tematem na rok przyszły jest budowa przedszkola, jest to priorytet.
5) Zebranie soleckie w Mielniku zdecydowało o przyznaniu środków na poprawę ulicy

Zaszkolnej (zakup polbruku) i przedłużenie ulicy Królewskiej aż do Buga i zrobienie
tam deptaku. Po zagospodarowaniu Rubinka i zrobieniu ulicy Ogrodowej mielibyśmy
piękne miejsce do spacerów.

6) Ogłosiliśmy  już  przetargi  na  remont  dróg  asfaltowych  w  Niemirowie  i  w
Maćkowiczach, jest ogłoszony przetarg na remont świetlicy w Tokarach  i poprawę
kanalizacji  w  Mielniku  (jest  to  zobowiązanie  dotyczące  tworzenia  dokumentacji
zastępczej  w celu  przekazania  do  użytkowania  zasadniczej  kanalizacji).  Został  do
wykonania mostek w Oksiutyczach, mamy kompletną dokumentację i budowa mostu
niebawem ruszy. Pan Wójt stwierdził, że przygotowanie dokumentacji jest długim i
żmudnym procesem. Podał przykład dotyczący dokumentacji  na zaplecze sportowe
przy  stadionie.  Musimy  wygasić  poprzednie  pozwolenie  na  budowę  po  to,  żeby
wznowić pozwolenie na budowę łącznie z daszkiem zabezpieczającym zaplecze.

7) Pan  Wójt  zaapelował  do  radnych,  sołtysów  i  mieszkańców  gminy  o  udział  w
tworzeniu  budżetu  na  przyszły  rok.  Pozwoli  to  na  podjęcie  decyzji  które  rzeczy
wprowadzimy do budżetu a które odłożymy na później. Bardzo rozsądnie podeszło
sołectwo  Sutno  do  rozdysponowania  funduszu  sołeckiego.  Mimo  głosów  aby
przeznaczyć środki na na utworzenie placu zabaw dla dzieci czy siłowni zewnętrznej
zdecydowano aby dokończyć  zasadnicze  zagospodarowanie  placu  przy świetlicy a
dopiero potem myśleć o placu zabaw i siłowni. Zdaniem Pana Wójta jest to bardzo
rozsądne stanowisko i Wójt je popiera.  Zapewnił,  że jeśli  będą potrzebne środki z
budżetu, to postara się wspomóc Sutno. Przypomniał, że Sutno do środków z funduszu
sołeckiego dokłada środki wspólnoty wiejskiej, podobnie robi to Niemirów.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację o pracy Wójta między sesjami.

Sylwia  Król-Symonowicz –  pracownik  Powiatowego Zespołu  Doradztwa  Rolniczego w
Siemiatyczach przedstawiła informację nt. postępowania w związku z występowaniem ASF
na terenie gminy. Pani Symonowicz odpowiedziała również na pytania radnych dotyczące
tego tematu.
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Do punktu 4.

Interpelacja nr 15/16 Pana Piotra Szpakowskiego
Naprawa przepustów na drogach prowadzących do łąki.

1) przy drodze biegnącej przy OSP w Moszczonie Królewskiej,
2) na drodze biegnącej przy posesji nr 23 pana D          J          ,
3) Naprawa jednej lampy oświetleniowej w altanie przy świetlicy.

(w zał. na str................prot.)

Do punktu 5.

Pan Wójt  przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016.
Omówił  kwestię zwrotu podatku VAT, zajmuje się  tym firma PwC, która pomaga nam w
odzyskaniu tego podatku. Mamy zapewnienie od przedstawicieli firmy, że w tym roku nie
powinniśmy  się  spodziewać  zwrotu  podatku,  jeśli  już,  to  US  zwróci  nam  podatek  w
przyszłym roku.
Od  przyszłego  roku  czeka  nas  centralizacja  podatku  VAT.  Wszystkie  jednostki  będą  się
rozliczały  wewnętrznie,  natomiast  cały  nadzór  nad  tym  ma  Wójt  i  jest  on  za  to
odpowiedzialny.  Pani  Skarbnik  bierze  na  siebie  obowiązek  rozliczania  VAT,  zaś
odpowiedzialność  pozostaje  na  Wójcie.  Na  centralizacji  VAT  tracimy  bardzo  wiele,  po
centralizacji zwróciliby nam podatku ponad 12 tys.zł.
Najważniejszą  zmianą  w  tym  budżecie  jest  opracowanie  dokumentacji  projektowej  na
budowę przedszkola w Mielniku. I przetarg na dokumentację został unieważniony, ponieważ
cena za dokumentację miała wynieść ponad 98 tys.zł.  Drugi przetarg dał kwotę 47.355zł.,
czyli o ponad 50 tys.zł. mniej. Od chwili podpisania umowy wykonawca w ciągu pół roku ma
przedłożyć projekt łącznie z pozwoleniem na budowę. Pan Wójt wyraził nadzieję, że w marcu
2017r.  będziemy  mieli  pozwolenie  na  budowę  i  w  ciągu  3-4  miesięcy  jest  możliwość
zbudowania przedszkola. Jest realna szansa aby dzwonek na 1 września 2017r. był również
dzwonkiem  na  otwarcie  przedszkola.  Budynek  przedszkola  będzie  połączony  ze  szkołą
zabudowanym łącznikiem.

Komisje  Rady  Gminy  na  posiedzeniu  w  dniu  27  września  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie gmin na rok 2016.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XVIII/97/16 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2016.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 6.

Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata 2016-2025.
Stan naszego zadłużenia na koniec bieżącego roku wynosić będzie 6 mln.431 tys.zł. Mamy
dwa kredyty, które spłacone będą do 2020 i 2025 roku.

Komisje  Rady  Gminy  na  posiedzeniu  w  dniu  27  września  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy
Mielnik na lata 2016-2025.
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Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę nr
XVIII/98/16 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Mielnik na lata
2016-2025.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 7.

Pan  Wójt przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  rozmiaru  i  zasad  udzielania  zniżek
nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkole  oraz  określenia
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42
ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta Nauczyciela.

Komisje  Rady  Gminy  na  posiedzeniu  w  dniu  27  września  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie rozmiaru i zasad udzielania zniżek nauczycielom,
którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkole  oraz  określenia  tygodniowego
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy
z dnia 26 stycznia 1982 roku Karta Nauczyciela.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XVIII/99/16 w sprawie rozmiaru i zasad udzielania zniżek nauczycielom, którym powierzono
stanowiska kierownicze w szkole oraz określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru
godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982
roku Karta Nauczyciela.

(w zał. na str.............prot.)

Do punktu 8.

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na
rok 2016 pn. „Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku życia
w gminie Mielnik”.
Poinformował,  że  do  dzisiaj  działa  program  szczepienia  przeciw  grypie  obejmujący
mieszkańców gminy od 65 roku życia. W skali gminy uprawnionych jest około 700 osób,
natomiast rzeczywiście korzysta lekko powyżej 10 %. Pani doktor Borowska zaproponowała
obniżenie wieku do 40 lat, my proponujemy aby ten wiek był od 60 roku życia. Będziemy się
przyglądać ile osób jest zainteresowanych szczepieniami i sukcesywnie ten wiek obniżać.

Komisje  Rady  Gminy  na  posiedzeniu  w  dniu  27  września  2016r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2016
pn. „Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku życia w gminie
Mielnik”.

Rada  Gminy  jednogłosnie,  przy  obecności  15  radnych,  podjęła  uchwałę  nr
XVIII/100/16 w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej na rok 2016 pn. „Program
szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po 60 roku życia w gminie Mielnik”.

(w zał. na str.............prot.)

(po przerwie)
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Do punktu 9.

Pan Wójt stwierdził,  że bardzo ważny jest  uchwalony dzisiaj  Wieloletni Plan Finansowy,
który pozwala nam na zmierzenie się z zaplanowanymi zadaniami. Czekają nas duże zadania
ale czujemy się bezpiecznie, panujemy nad budżetem. 

Odpowiedź na interpelację nr 15/16 Pana Piotra Franciszka Szpakowskiego
Odpowiedzi Pan Wojt udzielił na piśmie (w zał. na str....................prot.)

Do punktu 10.

Pan Kazimierz Tobota
Pan radny odniósł się do planowanej przebudowy ulicy Królewskiej. Uważa, że sensowniej
byłoby najpierw zrobić jezdnię a następnie krawężnik i chodnik dopasować do jezdni. Jeśli
będzie odwrotnie, to właściciele posesji mogą mieć problem z wjazdem na swoje posesje.

Pan  Wójt  Gminy wyjaśnił,  że  przy  budowie  drogi  praktyką  jest  najpierw  ułożenie
krawężnika  a  następnie  wylewanie  asfaltu.  Położenie  krawężnika  i  asfaltu  na  ulicy
Królewskiej, w jednym roku, jest dużym przedsięwzięciem. Pan Wójt nie sądzi że powiat da
nam dużo pieniędzy na tę drogę. Jesli okaże się, że inwestycja będzie finansowana głównie ze
środków gminnych,  na zasadzie  porozumienia  z  powiatem,  to  biorąc  pod uwagę budowę
przedszkola, może to spowodać zachwianie naszego budżetu. Pan Wójt zaproponuje w piśmie
do  zarządu  powiatu  aby  inwestycję  tę  podzielic  na  dwa  etapy  i  rozważyć  sposób  jej
wykonania.  Wniosek w tej  sprawie zostanie  przesłany do powiatu w przyszłym tygodniu.
Pani Irena Wysocka radna powiatu będzie współautorką tego wnioisku i będzie go bronić na
radzie  powiatu.  Planujemy  również  wystąpić  do  powiatu  o  usunięcie  2  lip  na  ulicy
Królewskiej, które podnoszą korzeniami chodnik a na to miejsce chcielibyśmy posadzić po
drugiej stronie ulicy, w pasie zieleni, młode drzewa w ilości 10-15 szt.
Pan Franciszek Hruświcki – sołtys sołectwa Tokary

1) Należy dokonać naprawy zjazdów do lasu na drodze Tokary-Koterka,  ponieważ są
bardzo połamane.

2) Kiedy  rozpocznie  się  remont  schodow  i  podcieni  w  świetlicy  w  Tokarach?  Jak
przyjdzie mróz to nie będzie można wylać betonu.

3) Należy pomalować grila, zaniedbany stoi już rok czasu.

Pan Mateusz Bukrewicz – sołtys sołectwa Mętna, radny
Poinformował,  że  w  roku  bieżącym  na  organizację  „Biesiady  Mielnickiej”  wydano
nieporównywalnie  mniej  pieniędzy  niż  w  latach  poprzednich.  Cała  biesiada  kosztowała
niespełna  6  tys.zł.,  na  część  gastronomiczną  wydano  tylko  1,6  tys.  zł.,  gdzie  w  latach
poporzednich na jedzenie wydawano pieniądze rzędu 5 tys.zł. Pan sołtys zapewnił, że w roku
przyszłym wraz z radą sołecką postara się jeszcze obniżyc te koszty.

Pan Wójt Gminy
Przepisy  prawa  mówią,  że  zjazdy  do  lasów  ma  naprawiać  właściciel  działki,  chociaż
zniszczeń dokonał kto inny.
Sołectwo Tokary przeznaczyło 18 tys.zł. na remont świetlicy, na sesji w dniu 24 sierpnia br
Rada Gminy dokonała zmian w budżecie i do tej sumy dołożono 82 tys.zł. Za taką kwotę
chcemy wykonać remont. Ze względy na wykorzystywanie urlopów wypoczynkowych przez
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pracowników, prace w tym zakresie trochę się opóźniły.

Do punktu 16.

Wobec wyczerpania porządku obrad XVIII sesji  Rady Gminy Pan Przewodniczący
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska

  Przewodniczący Rady

                                    Krzysztof Nikitorowicz


